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1984 yİlının ikinci temsilciler kurulu 
toplantısı 22 Aralık 1984 günü Bursa'da 
gerçekleştirildi. Toplantıya Merkez kon
seyi üyeleri dışında, 22 Tabip Odasından 
63 temsilci katıldı. Toplantıya Adana' 
dan 3, Afyon'dan 3, Antalya'dan 4, 
Balıkesir'den 4, Bursa'dan 7, Edirne'den 
2, Erzurum'dan 3, Eskişehir'den 4, 
Gaziante(J'ten I, Giresun'd~n I, Isparta' 
dan i, Istanbul' dan 7, Izıpir' den 6, 
Kayseri'den 1,1 Kocaelin'den 4, Konya' 
dan 3, Ordu'dan i, Sıvas'ta'n i, Şanlıurfa' 
dan 2, ve Trabzon'dan 2 temsilci katıldı. 
Ankara, Aydın, Bolu, Denizli, Diyarba
kır, Elazığ, Hatay İçel, Kahramanmaraş, 
Manisa, Malatya, Muğla, Sakarya, Sam
sun, Van ve Zonguldak Tabip Odaları 
temsilci göndermediler. 

Toplantı Merkez Konseyi üyesi Doç. 
Dr. Ragıp Çam'ın kurulu saygı duruşuna 
çağırması ile başladı. Daha sonra Dr. 
Çam, T.T.B. Genel Başkanı Prof. Dr. 
Nusret Fişek'i sunuş konuşmasını yap
mak üzere kürsüye davet etti. Prof. Dr. 
Fişek, kısa sunuş konuşmasında toplan
tıya katılan oda temsilcilerine teşekkür 
etti ve başarılı ve verimli bir toplantı 

dileğinde bulundu. 
Daha sonra Dr. Çam, ev sahibi Bursa 

Tabip Odası Başkanı Doç. Dr. Erhan 
Yöney'i kürsüye davet etti. 

Dr. Y öney konuşmasında toplantıya 
katılan oda temsilcilerine ve bu toplantıyı 
Bursa'da gerçekleştiren Merkez Konseyi' 
ne teşekkür etti. Hekim temsilciliğinin 

onurlu bir -görevolduğunu, ancak bütün 
onur veren görevler gibi insanlara 
yüklediği sorumluluğun da büyük oldu
ğunu belirtti. Uzun yoııar aşarak gelen 
oda temsilcilerinin gösterdiği fedakarlığa 
hekim kitlesinin büyük gereksinimi 
olduğunu ifade etti. Dr. Y öney devamla, 
"Hekim kitlesi olarak disiplinsiz . bir 
görünümümüz vardır. Disiplinsiz bir 
toplum olamaz. Ya uygar bir topluluk 
olarak kendi disiplin koşuııarımızı ken
dimiz belirleriz, ya da bize dışardan 
disiplin getirirler." dedi. 

Dr. Y öney'in konuşmasından sonra 
Dr. Çam, Merkez Konseyinin özet 
raporunu sunmak üzere Konsey Genel 
Sekreteri Doç. Dr. Haluk Özbay'ı 
kürsüye davet etti. Dr. Özbay raporunu 
okudu. 
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Raporun okunmasından sonra Genel 
Başkan gündem gereği raporu tartışma
ya açtı. tık · olarak Antalya Tabip Odası 
temsilcisi Dt. Ali Zeybek sözaldı. 

Dt. Z~ybek, Antalya bölgesinde 
özellikle ek görev dağıtımı. asgari ücrete 
uyulması, asgari ücret altınefa sözleşme 
yapmak isteyen kurumlara ve bunlara 
uyarak yasa dışı davranan meslekdaşla
rımıza karşı takınılması gereken tavırları 
belirtti. Onur kurullarının verdiği cezala
n uygulamada yerel. sağlık yöneticileri
nin pasif davrandıklarını ifad! eden Dt. 
Zeybek, iki muayenehanesi' olan bir 
hekimın bir muayenehanesinin kapatıl
ması için yaptıkları girişimlerin Vilayet 
Makamı ve Cumhuriyet Savcılığının 
tutumları nedeni ile uygulanamadığını 
belirtti. Bu durumun cezayı ' veren 
kurumun saygınlığına gölge düşürdüğü
nü ekledi. Dt. Zeybek, Merkez Konseyi' 
nin memorandum çalışmasını çok olum
lu bulduklarinı vurguladı. Sahte dişçile
rin izlenmesi çalışmalarının Konsey'ce 
başlatıldığını ancak bunun sürdürülmesi 
gerektiğini, Konseyin aynca 1218 sayılı 
kanunun 41 ve · 46. maddelerindeki 
yaptırımların ağırlaştırılması çalışmala-

. rım sürdürmesini diledi. Başta büyük 
iller odaları olmak üzere, bir bölüm 
odaların hekimlerin verdikleri gazete 
ilanları, tabelalar gibi konularda etkili 
olamadıklarını belirten Dt. Zeybek, bu 
odaların konuya daha ciddi bir biçimde 
yaklaşmaları gereğini belirtti. 

Rapor üzerinde ikinci sözü, Eskişe
hir-Kütahya Tabip Odası temsilcisi Dr. 
Ali Öztürk aldı. Genelolarak hekimlerin, 

. hukuk devleti kurallarını öğrenmeden 
hayata atıldıklarını anlatan Dr. Öztürk, 
bu . eksikliğin hekimlere zaman zaman 
çok pahalıya malolduğunu vurguladı. 
SSK hastanelerinde uzman hekimlerin 
bulunması gereken polikliniklerde pra
tisyen hekim istihdam edildiğini belirten 
Dr. Öztürk "Bir bölüm yöneticiye kalsa 
Kadım-Doğum bölümlerini ebelere, he
kimliğin tümünü de sağlık memurlarına 
yönettirirler" dedi. 

Dr. Öztürk Merkez Konseyinin hu
kuk işleri için güçlü bir büro oluştuıinası ' 
dileğinde bulundu. Merkez Konseyinin 
ayrıca, meslek hastalıkları ve buna karşı· 
sigorta sorununu ele almasını istedi. 
Meslek hatası sigortasının da önemli 
olduğunu belirten Dr. Öztürk, "Bu 
sigortayı işveren yapmalıdır." dedi. 

Üçüncü olarak sözalan Bursa-Bilecik 
Tabip Odası temsilcisi Dr. Ayhan 
Özdemir, hekimlerin sürekli eğitiminin 
gerekliliğine ve kaçınılmazlığına değindi. 

. Zorunlu hizmet görevini yerine getiren 
hekimlerin sorunlarının ele alınmasını, 
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gene hekimlerin desteklenmesi gereğini 
vurgulayan Dr. Özdemir, zorunlu hizme
te gönderilen hekimlerin, daha önce 
ülkede bulunan 15 eğitim hastanesinde 
bir adaptasyon eğitimind~n geçirilebile
ceklerini belirtti. Dr. Ozdemir, özel 
muayenehane ve hastanelerin standartla
rının yükseltilmesini ve serbest hekimlere 
de nöbet konmasını diledi. 

Sözalan Adana Tabip Odası temsilci
si Dt. Asım Savaş, 1219 sayılı yasanın 
sahte dişçilere verilecek cezalarla ilgili 
maddelerinin caydırıcı özelliğinin kal
madığını belirtti. Odaların sorunları 
Merkez Konseyine iletmede çekingen 
davranmamalan gerektiğini vurgulayan 
Dt. Savaş, Konseyip sahte dişçilere karşı 
basında başlattığı kampanyayı övdü ve 
"muayenehane açan dişhekimlerine ye
terli ve ucuz kredi sağlanmasının gerekli
liğini belirtti." 

Konya Tabip Odası temsilcisi Dr. 

Merkez Konseyinden duyuru~ 
İşyeri Açma İzni Harcı ile ilgili olarak 

Maliye ve Gümrük Bakanlığı ile yaptığı-

Metin Canonat, Merkez Konseyinin 
eskiye ora·nla odalarla çok daha ileri 
düzeyde ilişkiler kurduğunu belirtti. 
Üniversitelerde hekim adaylarına yasal 
sorumluluklan ve kendilerini ilgilendiren 
yasalarla ilgili hiçbir bilgi verilmediğini 
vurgulayan Dr. Canonat, Türk Tabipleri 
Birliği ve Tabip Odalarının yasalolarak 
güçlenmesi için Parlamentodaki meslek-

. daşlarımızla yakın ilişkiler kurulması 
gerekliliğini belirtti. 

Sözalan Bursa Tabip Odası temsilcisi 
Doç. Dr. Erhan Yöney, hekimlerin 
gazete ilanları yolu ile reklam yapmala
rının meslek onurunu nasıl zedelediğini 
anlattı. Gerek odalarla Merkez Konseyi
nin, gerekse odaların birbirleri ile 
iletişimIerinin önemini de vurgulayan 
Dr. Yöney, Merkez Konseyini daha 
otoriter olmaya davet etti. İşyeri hekim
liği konusunda Konseyin yol gösterici 
olmasını isteyen Dr. Yöney, bu konuda 

mız temaslar sonucuna göre hekim ve 
dişhekimi muayenehanelerinde de "işyeri 
açma izni harcı" alınmayacaktır. 
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ivedi çalışma yapılmasının gerekliliğini 
belirtti. Barolar, Eczacı Odaları, Veteri
ner Hekimler Birliği gibi kuruluşlarla her 
düzeyde işbirliği yapılmasının gereklili
ğini de beJirten Dr. Yöney, "kamu 
kuruluşunda saat 16 DD'ya kadar imzası 
geçerli olan bir hekimin, bu saatten sonra 
muayenehanesinde iken imzasının geçer
siz sayılmasının gülünç olduğunu vurgu
ladı. 

Daha sonra sözalan Erzurum Tabip 
Odası temsilcisi Dr. İmdat Sümer, 
toplantıya katılmayan odaları kınadığını 
belirtti. Bir bölüm odanın Merkez 
Konseyi ile ilişkilerinin kopuk olduğu
nun anlaşıldığını belirten Dr. Sümer, 
bölge değiştiren hekimlerin yeni gittikleri 
bölge Tabip Odasının durumunu eski 
bölgesine mutlaka bildirmesi gerekliliği
ni belirtti. 

Bursa Tabip Odası temsilcisi Dr. 
Konuralp Başol, asgari ücretin altında 
sözleşme yapan hekim ve dişhekimlerini 
şiddetle kınadığını belirtti. 'Bugünkü 
durumda asgari ücretlerin gerçekçi gö
rünmediğini de vurgulayan Dr. Başol, 
"SSK ve benz~ri kurumlar, üyelerinin 
serbest piyasadan aldıkları hizmetin 
ücretini ödemek zorundadırlar." dedi. 

;)aha sorna Eskişehir Tabip Odası 
temsilcisi Dr. Sinan Girgin sözaldı. 
Genelolarak asgari ücretlerI e ilgili 
görüşlerini açıklayan Dr. Girgin, askeri 
hekimlerin odalara kayıt olmamalarınin 
kargaşalık yar.attığını belirtti. 

Kocaeli Tabip Odası temsilcisi Dt. 
Metin Ulusoy Kocaeli bölgesinde hekim
lerin gazete ilanları sorununu çözdükIe
rini belirtti. Hastalardan Katma Değer 
Vergisi alınmasının anlamsız olduğunu 
belirten Dt. Metin Ulusoy, serbest 
hekimlere de hafta sonu nöbeti konulma
sı gerekliliğini vurguladı. 

Sözalan İzmir Tabip Odası temsilcisi 
Dr. Murat Çokal, çok önemli bir sorun 
olarak çeşitli tıp branşlarının iştigal 
alanlarının kesin olarak· belirlenmesi 
gerekliliğine değindi. Yeni tanı araçları
nın kimler tarafından kullanılabileceği
nin kesin olarak saptanması gerektiğini 
belirten Dr. Çokal, bu konunun yeni 
hazırlanacak memorandumda mutlaka 
ele alınmasını diledi. 

İzmir Tabip Odası temsilcisi Dr. Nail 
Ceyhan, Genel Sağlık Sigortasının öne
mini vurgulayarak, "Türk Tabipleri 
Birliği bu konuda hazırlıksız yakalan
mamak için gereken çalışmaları yapma
Iıdır." dedi. 

Prof. Dr. Yılmaz Manisah, İstanbul 
Tabip Odası temsilcisi olarak söz aldı. 
Dişhekimlerinin Türk Tabipleri Birliğin
den ayrılması için verilen yasa tasarısının 

gelişimini üzüntü ve kaygı ile izledikleri
ni belirten Prof. Manisalı, Türk Dişhe
kimIeri Cemiyetinin aynlmaya kesinlikle 
kar~.ı olduğunu söyledi. Dr. Manisalı, 
"YOK yasası' yürürlüğe girdikten sonra 
sağlıkla ilgili eğitim büyük bir karanlığa 
girmiştir." dedi. Sorunun daha fazla 
değil daha nitelikli hekim ve dişhekimi 
yetiştirmek olduğunu belirten Dr. Mani,. 
salı gereğinden fazla ve yetersiz olan Tıp 
ve Dişhekimliği Fakültelerinin kapatıl
masını istedi. 

Gündemin sonraki maddesi olan 200 
üyenin altındaki odaların kapatılması 
konusuna geçildi. Sözalan Konya temsil
cisi Dr. Metin Canonat, kendilerine 
başka bir ilin bağlanmasını istemedikle
rini belirtti. Bu durumun böyle geniş bir 
toplantıda çözümlenemeyeceğini belirten 
Genel Başkan Prof. Dr. Nusret Fişek, 
odaların bu konuda çalışma yapıp 
görüşlerini en kısa zamanda Merkez 
Konseyine iletmeler,ini istedi. 

Gündemin "Merkez Konseyinin mali 
durumu" maddesine geçildi. Genel Baş
kan Prof. Fişek, özet olarak mali raporu 
sundu. Odaların Konseye olan % 25 

, hisselerini ödemediklerini belirten Dr. 
Fişek, mali bakımdan güçsüz bir Kon
seyden sorunların çözümü 'için çalışma 
yapmasının beklenemeyeceğini vurgula
dı. Sözalan temsilciler, konunun çok 
önemli olduğunu, bu yasal zorunluluğu 
ivedi yerine getirmek için odalarının 
yönetim kurullarını titizlikle uyaracakla
rını belirttiler. 

Gündemin son maddesi olan dilekIe
re geçildi. İlk olarak sözalan İstanbul 
Tabip Odası temsilcisi Dr. Tarık Özeren
gin özel klinik ve polikliniklere değindi. 
Buralarda İran'lı ve Irak'lı hekimlerin 
kaçak olarak çalıştıklarını belirten Dr. 
Özerengin "Buralarda pratisyen hekim
ler uzman, ebeler kadın-doğum uzmanı 
olarak takdim edilmektedirler." dedi. 
Dr. Özerengin Merkez Konseyinden 
gerekli yasal değişikliklerin ele alınması
nı ve Tıbbi Deontoloji Tüzüğünü değiş
tirme çabalarına yoğunluk verilmesini 
istediklerini belirtti. 

Adana Tabip Odası temsilcisi Dr. 
Orhan İzzet Kılıçbeyli, 'Sorunlarımızın 
büyük ölçüde çözümünUn Genel Sağlık 
Sigortası ile gerçekleşeceğini" söyledi. 
"Bunun için sorunlarımızı çözümleri ile 
birlikte geniş bir raporda ele almalıyız" 
dedi. 

Tekrar sözalan, İstanbul Tabip Odası 
temsilcisi Dr. Tarık Özerengin, sağlık 
personeline nöbet tazminatı verilmesinin 
mutlaka zorunlu olduğunu belirtti. Mua
yenehanesi olan hekimler gibi, memur 
hekimlerin de bilimsel yayın ve toplantı 

için yaptıkları harcamaları vergiden 
düşmeleri gerekliliğini belirtti. 

İstanbul Tabip Odası temsilcisi Prof. 
Dr. Yılmaz Manisalı, Televizyon ve 
Radyoda sağlık ile ilgili programların 
çoğaltılmasını diledi. 

Antalya Tabip Odası temsilcisiProf. 
Dr. Atilla Taçoy, Merkez Konseyinin 
sorunları ve çözümleri bilen, ehil kişiler
den oluştuğunu, odaların kendilerine 
bilinçle destek olmalarının gerektiğini 
belirtti. 

Yine İstanbul Tabip Odası adına söz 
alan Dr. Nejat Yazıcıoğlu, Türk Tabiple
ri Birliği adına İstanbul Tabip Odasın~ı 
yayınlanan 'Toplum ve Hekim: ve 
'Abstracts' peryodikleri üzerine kô~uşa
rak şöyle dedi, "Hekim hareketi içerisin
de ilk kez evrensel düzeydeki sağlık 
yayınlarının büyük bir kesimini derleyip, 
çevirip, ülke hekimlerimize kazandırdık. 
Yayınlarımız mezuniyet sonrası eğitim 
alanında büyük bir boşluğu doldurmak
tadır. " Daha sonra ITB Yayınlama 
Kurulu Başkanı Dr. İldeniz Kurtulan, 
kısa bir konuşma ile her il.ci yayının 
tanıtımını yaptı ve özellikle yayınlara 
karşı beklenen abone isteklerine hala 
ulaşılmadığından yakındı. 

Son söz olarak Genel Başkan Prof. 
Dr. Fişek, tüm tabip odaları temsilcileri
ne katkılarından ötürü teşekkür etti. 
Tüm odalardan yasal gerekleri yerine 
getirmelerini beklediklerini belirten Ge
nel Başkan, bu toplantıdan daha güç
lenmiş olarak çıktığımızı bir kez daha 
vurguladı. 

Bursa Tabip Odasının, toplantıyı 
organize etmedeki üstün gayretleri ve 
başarısı hertürlü övgüye değerdir. Top
lantıya katılan tüm temsilciler için çeşitli 
kamu kuruluşlarının misafirhane ve 
lojmanlarında yerler ayırtılmış idi. Ga
rajlarda kurulan bir irtibat bürosu, 
temsilcileri karşılıyor ve Bursa Sağlık 
Müdürü Sayın Dr. Vasıf Atahey'in tahsis 
ettiği araçlar ile kalacakları yerlere 
götürülmeleri sağlanıyordu. 

22 Aralık cumartesi günü öğleyin, 
Bursa Valisi Sayın Zekai Gümüşdiş 
tarafından temsilcilere bir yemek verildi. 
Aynı akşam toplantının bitiminde, Bursa 
Tabip Odasının yeni açılan lokalinde 093 
yönetimince temsilcilere bir kokteyl 
verildi. 

Türk Tabipleri Birliği Merkez Kon
seyi başta Bursa Tabip Odasının değerli 
yöneticileri olmak üzere, Bursa Valisi 
Sayın Zekai Gümüşdiş'e Sağlık ve Sosyal 
Yardım Müdürü Sayın Dr. Vasıf Atabey' 
e ve toplantıya katılan tüm temsilcilere 
değerli katkılarından ötürü teşekkürü bir 
borç bilir. 
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